
Lahden vanhusneuvoston lausunto 22.3.2022 § 6: Palveluliikenteen seudullinen kehittäminen ja 

kuljetusten yhteensovittaminen 

 
Vanhusneuvosto pitää tärkeänä sitä, että joukkoliikenteen sujuvuutta ja saavutettavuutta 
parannetaan koko ajan ikäihmiset huomioiden. Suunnitelma palveluliikenteen seudullinen 
kehittämisestä ja kuljetusten yhteensovittamisesta on kattava, iso kokonaisuus, joka on tehty 
huolella.  
 
Palveluliikenteen (Lahdessa Lempi-liikenne) linjojen tulee olla vaivattomasti saavutettavia joka 
puolella kaupunkia asuville ikäihmisille varsinkin heille, joilla on pitkä matka bussipysäkeille. 
Lempi-liikenteen linjoja on nyt neljä ja ne ajetaan päivittäin samoja reittejä käyttäen. 
Vanhusneuvoston mielestä reittejä tulisi laajentaa ainakin niin, että joinakin päivinä 
palveluliikenne palvelee myös syrjässä asuvia. Palveluliikenne voisi tehdä myös tilausten mukaan 
enemmän poikkeamia suunnitelluilta reiteiltä. Lempi-liikenteellä voisi olla eri viikonpäivinä eri 
puolilla kaupunkia keräilylinja, joka ajaisi varsinaisten reittien ulkopuolelta jääviä asukkaita tietyille 
bussipysäkeille, joista lähtisi sujuvasti bussi eteenpäin esimerkiksi kaupungin keskustaan.  
 
Joukko- ja palveluliikenteen maksamisen sekä palveluliikenteen tilaamisen tulee olla sujuvaa ja 
helppoa ja siitä tulee olla selkeät ohjeet myös paperisina. Eläkeläisalennuksien toivottiin olevan 
voimassa vuorokauden ympäri kaikkialla seudullisessa liikenteessä. 
 
Tärkeäksi nähtiin myös se, että joukkoliikenne keskussairaalaan ja Jalmariin sekä oman kunnan 
sisällä sote-keskukseen toimii saumattomasti yhteen palveluliikenteen kanssa. 
 
Yhtenä ideana vanhusneuvostossa heräsi se, että keskussairaalaan, Jalmariin ja Lahden sote-
keskukseen Lahden keskustasta kulkevat bussit voisi merkata selkeällä kuvalla tai värillä, jolloin ne 
olisi helpompi löytää. Bussipysäkillä voisi olla sama kuva- tai värikoodi. Nämä bussit voisivat kulkea 
non-stoppina.  
 

 
 


